

基督徒行事七要 (VII) (弗5:21)

Seven Things Christians must Do (VII) (Eph 5: 21)

彼此順服

Subject to one another

楊惠強牧師

但無論是我們，是天上來的使者，若傳福音給你們，與我們所傳給你們的不同，他就應當被咒詛。

But even if we, or an angel from heaven, should preach to you a gospel contrary to what we have preached to you, he is to be accursed! (加 Gal 1:8)

I 有敬畏基督的心！

In the fear of Christ

烏斯地有一個人名叫
約伯。那人完全、正直
，敬畏神，遠離惡事。

There was a man in the land of Uz
whose name was Job; and that man
was blameless, upright, fearing God
and turning away from evil. (伯 Job 1:1)

筵宴的日子過了，約伯打發人去叫他們自潔。他清早起來，按著他們眾人的數目獻燔祭，因為他說：「恐怕我兒子犯了罪，心中棄掉神。」約伯常常這樣行。

When the days of feasting had completed their cycle, Job would send and consecrate them, rising up early in the morning and offering burnt offerings *according to* the number of them all; for Job said, “Perhaps my sons have sinned and cursed God in their hearts.” Thus Job did continually. (伯Job 1:5)

親愛的弟兄啊，我們既有
這等應許，就當潔淨自己
，除去身體、靈魂一切的
污穢，敬畏神，得以成聖

Therefore, having these promises, beloved,
let us cleanse ourselves from all defilement
of flesh and spirit, perfecting holiness in the
fear of God. (林後 II Cor 7:1)

你們既稱那不偏待人、按
各人行為審判人的主為父
，就當存敬畏的心度你們
在世寄居的日子，

If you address as Father the One who
impartially judges according to each one's work,
conduct yourselves in fear during the time of
your stay *on earth*; (彼前 I Pet 1:17)

有聲音從寶座出來，說：
「神的眾僕人哪，凡敬畏
他的，無論大小，都要
讚美我們的神！」

And a voice came from the throne, saying, "Give praise to our God, all you His bond-servants, you who fear Him, the small and the great." (啟 Rev 19:5)

II 如何彼此順服？

How do we subject to one another?

後來磯法到了安提阿，因他有可責之處，我就當面抵擋他。從雅各那裡來的人未到以前，他和外邦人一同吃飯，及至他們來到，他因怕奉割禮的人，就退去與外邦人隔開了。其餘的猶太人也都隨著他裝假，甚至連巴拿巴也隨夥裝假。但我一看見他們行得不正，與福音的真理不合，就在眾人面前對磯法說：「你既是猶太人，若隨外邦人行事，不隨猶太人行事，怎麼還勉強外邦人隨猶太人呢？」

(加Gal 2:11-14)

But when Cephas came to Antioch, I opposed him to his face, because he stood condemned. ¹² For prior to the coming of certain men from James, he used to eat with the Gentiles; but when they came, he *began* to withdraw and hold himself aloof, fearing the party of the circumcision. ¹³ The rest of the Jews joined him in hypocrisy, with the result that even Barnabas was carried away by their hypocrisy. ¹⁴ But when I saw that they were not straightforward about the truth of the gospel, I said to Cephas in the presence of all, “If you, being a Jew, live like the Gentiles and not like the Jews, how *is it that* you compel the Gentiles to live like Jews? (加 Gal 2:11-14)

基督徒行事七要

1. 要被聖靈充滿：經歷聖靈的能力，有聖靈突破的經歷。
2. 要靠聖靈謹慎行事：懂得分辨甚麼是真理，甚麼是罪惡。
3. 要靠聖靈愛惜光陰：有服事，也有休息。

基督徒行事七要

4. 要靠聖靈明白主的旨意：
也要有遵行神旨意的心。
5. 要靠聖靈常讚美主。
6. 要靠聖靈常奉主耶穌的名，
感謝父神。
7. 要靠聖靈常存敬畏基督的心，
彼此順服。